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PROTOKÓŁ NR XIV / 2016 

XIV Sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji,  

która odbyła się 27 kwietnia 2016 r. w godz. 13
00

- 15
30

 

w auli Zespołu Szkół Nr 1 w Wałczu przy ul. Kilińszczaków nr 59. 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu  V kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych do 

protokołu list obecności (załączniki 1 i 2*) 

 

 

Porządek obrad  XIV sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) uroczyste wręczenie patentów oficerskich dla żołnierzy rezerwy: 

                   - Ireneusz Górzyński 

                   - Cezary Sudoł 

c) stwierdzenie quorum, 

d) przedstawienie porządku obrad, 

e) przyjęcie protokołu XIII sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 03.02.2016 r. – 12.04.2016r.  

a) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XIII 

sesji Rady Powiatu V kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w 

Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania. 

4. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XIII 

sesji Rady Powiatu V kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady 

Powiatu  w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania 

5. Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między 

sesjami. 

     6. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 28.01.2016 r. do 19.04.2016r. 

       a)   przyjęcie informacji. 

     7. Informacja na temat stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Wałeckiego  

za 2015 r. 

a) informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu  Powiatu,                 

c) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) przyjęcie informacji. 

 

8. Informacja na temat stanu bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie 

Powiatu Wałeckiego za  2015 rok.     

a) informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu  Powiatu,                 

c) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

               w Wałczu 

d) dyskusja, 
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e) przyjęcie informacji. 

9. Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki 

           Publicznej w Wałczu. 

a) ustne stanowisko komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

               w Wałczu 

b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

           d) przyjęcie sprawozdania 

   10. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2015 roku z    

organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i  o wolontariacie. 

              a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

              b) dyskusja 

               c) przyjęcie sprawozdania 

 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na   

2016 rok.   

            a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

            b) dyskusja 

 c) podjęcie uchwały 

    12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały 

          budżetowej  Powiatu Wałeckiego.   

            a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

            b) dyskusja  

  c) podjęcie uchwały 

     13. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie Powiatowego Programu Przeciwdziałania    

           Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016 – 2021. 

            a)   ustne stanowisko Komisji Edukacji  i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

            b) dyskusja 

  c) podjęcie uchwały 

   14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 

         Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2016. 

            a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

b) dyskusja 

c) podjęcie uchwały 

    15.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniająca uchwałę Nr XXXVI/280/2010 Rady 

         Powiatu z dnia 21 sierpnia 2010 r. w sprawie zasad przyznawania stypendium dla  

          uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat Wałecki.  

           a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

            b) dyskusja 

 c) podjęcie uchwały 
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     16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego będącego własnością Powiatu Wałeckiego, 

stanowiącego Powiatowy Zasób Nieruchomości położonego w Mielęcinie przy ul. 

Szkolnej 1. 

           a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

            w Wałczu, 

            b)  dyskusja 

c) podjęcie uchwały 

     17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji podmiotowej Państwowej       

           Wyższej Szkole Zawodowej w Wałczu. 

            a)   ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

            b)  dyskusja 

  c) podjęcie uchwały 

    18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia zgody na przystąpienie do 

           realizacji projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

            Zachodniopomorskiego 2014 – 2020, Działanie:7.1 Programy na rzecz integracji 

            osób i rodzin zagrożonych ubóstwem i/lub wykluczeniem społecznym 

            ukierunkowane na aktywizację społeczno – zawodową wykorzystującą instrumenty 

            aktywizacji edukacyjnej, społecznej, zawodowej. 

            a)   ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

            b)  dyskusja 

  c) podjęcie uchwały         

    19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji 

Edukacji i Spraw Społecznych Rady powiatu w Wałczu. 

            a)   ustne stanowisko Komisji Edukacji  i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

  b) dyskusja 

            c) podjęcie uchwały 

   20.Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych  

          wniosków i zapytań        

   21. Interpelacje oraz zapytania radnych.     

   22. Wnioski i oświadczenia radnych. 

   23. Zakończenie sesji. 

 

 

 

Ad. pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 

 

 a) otwarcie sesji, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady XIV sesji V kadencji Rady Powiatu w Wałczu, przywitał Zarząd Powiatu, 

Radnych Rady Powiatu, Radcę prawnego, zaproszonych gości oraz przedstawicieli mediów.  
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b) uroczyste wręczenie patentów oficerskich dla żołnierzy rezerwy: 

 

                   - Ireneusz Górzyński 

                   - Cezary Sudoł 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poprosił Pana ppłk Jacka Papiewskiego –

Wojskowego Komendanta Uzupełnień w Szczecinku  oraz Pana Ireneusza Górzyńskiego o 

wystąpienie  na środek auli w celu wręczenia patentów oficerskich. 

W imieniu Pana Cezarego Sudoł Przewodniczący Rady Powiatu przeprosił za jego 

nieobecność na uroczystym wręczeniu patentów oficerskich, ale z przyczyn służbowych nie 

mógł uczestniczyć w tej uroczystości. 

 

 

a) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził quorum.  

Na stan ogólny 17 radnych, obecnych 17 radnych. Wobec stwierdzonego quorum Rada 

Powiatu może podejmować prawomocne decyzje. 

 

 

 c) przedstawienie porządku obrad,   

 

Porządek obrad XIV Sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach  

na Sesję, stanowi załącznik Nr 2 do protokołu*. 

 

 Zarząd Powiatu w Wałczu złożył pisemny wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad sesji dodatkowego projektu uchwały 

 w sprawie Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 

zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego na lata 2016-2026. 

 

Zgodnie z § 18 ust.7 Statutu Powiatu Wałeckiego- rada powiatu może wprowadzić zmiany     

w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Powiatu zapytał kto z Państwa radnych jest za 

wprowadzeniem do porządku obrad pkt 11 pn. „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego 

na lata 2016-2026. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie  wprowadzenie 

zmiany w porządku obrad i zamieszczenie w punkcie 11 rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu 

Wałeckiego na lata 2016-2026 
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Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że do porządku obrad został wprowadzony jako 

pkt. 11 pkt pn. „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Planu zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego na lata 2016-2026. 

 

Poinformował również, że w tym punkcie Pan Tomasz Szelukowski przedstawiciel Firmy 

TRAKO Wierzbicki i Wspólnicy Spółka Jawna z Wrocławia dokona prezentacji Planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego na 

lata 2016-2026 

 

 

Pozostałe punkty otrzymały numerację kolejną. 

 

 

Wobec braku innych wniosków i uwag  w porządku obrad XIV sesji Przewodniczący Rady 

Powiatu przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 
 

a) przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Powiatu 

 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjęcie  

protokołu nr XIII /2016  , XIII  Sesji Rady Powiatu V kadencji w Wałczu z dnia 26 lutego 

2016 r. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że do protokołu z XIII sesji Rady Powiatu 

zostały wprowadzone zmiany zgodnie z sugestiami radnych. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu przystąpiono do głosowania 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, , przy 17 głosach za ,0 

głosach  przeciw, 0 głosach  wstrzymujących się przyjęła powyższy protokół. 

 

 

 

Ad. pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie od 03.02.2016 r. – 12.04.2016 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu*. 
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Marek Pawłowski – Radny rady Powiatu 

Radny poruszył kilka kwestii, rozpoczynając od kontraktu samorządowego- „ informacja w 

tej sprawie znajduje się w sprawozdaniu Starosty ale wydaje mi się że w tym punkcie 

porządku obrad  można złożyć gratulacje tym wszystkim, którzy przyczynili się do 

realizacji kontraktu samorządowego Metalowej dźwigni Regionu. Myślę że Pan Starosta i 

wszyscy włodarze gmin Powiatu Wałeckiego zasługują na to by im podziękować . Druga 

sprawa, to chciałbym się odnieść do informacji Zarządu dot. audytu w sprawie 

racjonalizacji wydatków oświatowych. I tutaj mam pytania: 

1. Pierwsze pytanie dotyczy zaleceń skierowanych przez audytora. Jest ich osiem. 

Pytanie brzmi- czy Zarząd zamierza zrealizować wszystkie osiem zaleceń w tym 

powołanie zespołu do spraw obsługi administracyjno- księgowej szkół w strukturach 

Starostwa? 

2. Druga sprawa dotycząca audytu to, audytor dużą cześć poświęcił procedurze 

dokonywania zamówień. On zalecił według mnie zwiększenie biurokracji przy 

dokonywaniu zamówień. Pytanie – Według jakiej procedury został wybrany audytor i 

ile Powiat zapłacił za ten audyt? 

3. Czy można dowiedzieć się bo z tego audytu nie wynika w kontekście racjonalizacji 

wydatków – Jak racjonalizacja wydatków odnosi się do zlokalizowania siedmiu 

oddziałów Liceów Ogólnokształcących w tym jednego Wojskowego, jednego 

sportowego, dwóch dla dorosłych w trzech oddzielnych Zespołach Szkół ? Żeby ktoś 

przygotował taka analizę pod kontem wydatków i ich racjonalizacji. 

4. Czy pracownik zajmujący w Starostwie Samodzielne stanowisko ds. Kontroli i Analiz 

nie mógłby dokonać sam podobnej analizy racjonalizacji wydatków oświatowych. 

W informacji Zarządu jest wzmianka o konkursie na dyrektora  Zespołu Szkół Nr 4. Nie 

ma natomiast żadnej wzmianki na temat wyboru dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy.- 

Czy jest już pomysł na obsadzenie stanowiska w Powiatowym Urzędzie pracy od 1 

czerwca br”. 

 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Pani Wicestarosta zapewniła radnego, że na te wszystkie szczegółowe pytania odpowie na 

piśmie gdyż w chwili obecnej nie jest w stanie odpowiedzieć na nie  precyzyjnie. 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Poinformował, że odpowiadając na pytanie dot. kontraktu samorządowego to wczoraj 

odbyło się spotkanie z dyrektorami wszystkich szkół z Powiatu Wałeckiego i to już było 

ostatnie spotkanie. Po długim weekendzie odbędzie się podpisanie umowy z Marszałkiem 

Województwa Zachodniopomorskiego o którym to spotkaniu zostaną radni 

poinformowani. Natomiast odpowiadając na ostatnie pytanie radnego starosta 

poinformował, że został ogłoszony konkurs na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół Nr 4 

natomiast co do stanowiska dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu to konkursu 

nie będzie, osoba która dzisiaj pełni stanowisko Wicedyrektora  w Powiatowym Urzędzie 

Pracy będzie pełnić obowiązki dyrektora. 
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Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Zapytał,- „ W informacji o pracy Zarządu z 16 lutego w punkcie 3 mówi się o informacji 

na temat gali Laur powiatu Wałeckiego i w końcowej sekwencji zaznaczono, że podjęto 

działania zmierzające do ustanowienia nowego projektu wizualnego statuetki Laur 

Powiatu wałeckiego oraz Super Laur, honorowy współorganizator Państwowa Wyższa 

Szkoła Zawodowa w Wałczu  jest to enigmatycznie napisane czy Państwowa Wyższa 

Szkoła Zawodowa w Wałczu staje się stałym partnerem współorganizatorem Lauru 

Powiatu Wałeckiego. Czy to jest tylko w kontekście tej lakonicznej informacji która się 

znajduje w materiałach. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Starosta potwierdził że chodzi tutaj o tą drugą część wypowiedzi radnego. 

 

   

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie informację o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie od 03.02.2016 r. – 

12.04.2016 r. 

 

a) przyjęcie informacji 

 

 W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za, 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się,  przyjęła powyższą informację 

jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt 3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XIII sesji 

Rady Powiatu V kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu.  

 

Przedmiotowe sprawozdanie  pisemne załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ono załącznik nr 4 do niniejszego protokołu*. 

 

a) przyjęcie sprawozdania 

 

 Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas 

XIII sesji Rady   Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za, 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się,  przyjęła powyższe sprawozdanie 

jednogłośnie. 
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Ad. pkt 4 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XIII sesji 

Rady Powiatu V kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady 

Powiatu w Wałczu. 

 

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ono załącznik nr 5 do niniejszego protokołu*. 

 

a) przyjęcie sprawozdania 

 

  Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas 

XIII sesji Rady   Powiatu powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu w 

Wałczu. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższe 

sprawozdanie jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt 5 

Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między sesjami 

 

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ono załącznik nr 6 do niniejszego protokołu*. 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu  

Zapytał o zawartą informację ,- „ 8 marca 2016 r. w Starostwie Powiatowym w Wałczu 

gościła delegacja miasta Bad Essen z powiatu partnerskiego Osnabrück. Głównym celem 

spotkania było zacieśnienie współpracy, a także wymiana poglądów oraz zarys nowych, 

wspólnych przedsięwzięć na przyszłość. Czy kilka słów Pan starosta zechciałby 

powiedzieć na ten temat”.- 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Poinformował, że spotkanie które się odbyło z przedstawicielami miasta Bad Essen z 

powiatu partnerskiego Osnabrück uczestniczyli w nim przedstawiciele oświatowi ze 

szkołą która podpisała porozumienie o współpracy z Zespołem Szkół nr 1 im. Kazimierza 

Wielkiego w Wałczu. Było to spotkanie kurtuazyjne. Władze Bad Essen przekazały 

informację o spotkaniu które odbędzie się w miesiącu lipcu w Wałczu. Możliwości 

współpracy są skromne  jedynie w obszarze wymiany młodzieży. W nowej perspektywie 

2014-2020 są możliwości sięgnięcia po środki, które będą przeznaczone na współpracę 

dzieci i młodzieży w której bierze udział fundacja Polsko – Niemiecka.  
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Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do 

następnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad. pkt 6 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 28.01.2016 r. do 19.04.2016 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 7 do niniejszego protokołu*. 

 

a) przyjęcie informacji 

 

    Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Informację o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 28.01.2016 r. do 

19.04.2016 r. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą 

informację jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt 7 

Informacja na temat stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu wałeckiego 

za 2015 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIII  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 8 do niniejszego protokołu*. 

 

a) informacja Państwowego Powiatowego Inspektora sanitarnego w wałczu 

b) stanowisko Zarządu Powiatu, 

c) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady powiatu w Wałczu, 

 

 

     Komisja Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu na posiedzeniu w 

dniu 21 kwietnia 2016 r. po zapoznaniu się z Informacją na temat stanu bezpieczeństwa 

sanitarnego na terenie Powiatu wałeckiego za 2015 r. zaopiniowała niniejszą informację 

pozytywnie. 
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d)  dyskusja, 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod              

głosowanie Informację na temat stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu 

Wałeckiego za 2015 r. 

 

 

e) przyjęcie informacji. 

  

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za ,  0 

głosach przeciw, 0 głosie wstrzymującym się, Informacja na temat stanu bezpieczeństwa 

sanitarnego na terenie Powiatu Wałeckiego za 2015 r. została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt 8 

Informacja na temat stanu bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie 

Powiatu Wałeckiego za 2015 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 9  do niniejszego protokołu*. 

 

           a) informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wałczu 

           b) stanowisko Zarządu Powiatu, 

           c)  ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

                w  Wałczu,         

 

         Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 20 kwietnia 

2016 r. po zapoznaniu się z Informacją na temat stanu bezpieczeństwa sanitarno – 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Wałeckiego za 2015 r. zaopiniowała niniejszą 

informację pozytywnie. 
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f) dyskusja, 

 

        

    Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                              

głosowanie Informację na temat stanu bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na 

terenie Powiatu Wałeckiego za 2015 r. 

 

 

          g) przyjęcie informacji 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za ,  0 

głosach przeciw, 0 głosie wstrzymującym się, Informacja na temat stanu bezpieczeństwa 

sanitarno – weterynaryjnego na terenie Powiatu Wałeckiego za 2015 r. została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt 9 

Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki 

Publicznej w Wałczu. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu stanowi ona załącznik nr 10  do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu 

 

 

         Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 20 kwietnia 

2016 r. po zapoznaniu się ze Sprawozdaniem rocznym z wykonania planu 

finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu zaopiniowała niniejsze 

sprawozdanie  pozytywnie. 
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b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w 

Wałczu, 

 

 

     Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2016 r. 

po zapoznaniu się ze Sprawozdaniem rocznym z wykonania planu finansowego 

Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu zaopiniowała niniejsze sprawozdanie  

pozytywnie. 

   

 

c) dyskusja 

 

     Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                              

głosowanie Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki 

Publicznej w Wałczu. 

 

 

           d) przyjęcie informacji. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za ,  

0 głosach przeciw, 0 głosie wstrzymującym Sprawozdanie roczne z wykonania planu 

finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu się zostało przyjęte 

jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt 10 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2015 roku z    

organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i  o wolontariacie 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 10  do niniejszego protokołu*. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

BR.0002.1.2015 

13 

 

 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

 

     Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2016 r. po 

zapoznaniu się ze Sprawozdaniem z realizacji Programu współpracy Powiatu 

Wałeckiego w 2015 roku z    organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i  o wolontariacie zaopiniowała niniejsze sprawozdanie pozytywnie. 

 

 

b) dyskusja, 

 

     Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                                 

głosowanie Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2015 

roku z organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i  o wolontariacie 

 

 

c) przyjęcie informacji 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za ,  0 

głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się Sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Powiatu Wałeckiego w 2015 roku z organizacjami Pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 

pożytku publicznego i  o wolontariacie zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

 

 

Ad. pkt 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Planu zrównoważonego rozwoju publicznego 

transportu zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego na lata 2016 – 2026. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 11  do niniejszego protokołu*. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował że, przedstawienia prezentacji Planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego na 

lata 2016-2026 dokona Pan Tomasz Szelukowski przedstawiciel Firmy TRAKO Wierzbicki i 

Wspólnicy Spółka Jawna z Wrocławia 
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    Tomasz Szelukowski przedstawiciel Firmy TRAKO Wierzbicki i Wspólnicy Spółka Jawna 

z Wrocławia 

     Poinformował, że –„ Jestem przedstawicielem firmy TRAKO Wierzbicki i Wspólnicy, 

która opracowała na zlecenie Powiatu Wałeckiego projekt Planu zrównoważonego 

rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego. Jest to długa nazwa 

dlatego też zamiennie można używać terminu Plan transportowy jeśli omawiamy tego 

typu dokumenty. Ten dokument który przygotowaliśmy dla Powiatu Wałeckiego jest 

dokumentem który obecnie przygotowuje wiele Powiatów w Polsce gdyż od przyszłego 

roku dokładnie od 1 stycznia 2017 r. wejdą w życie wszystkie zapisy ustawy o 

publicznym transporcie zbiorowym, która precyzyjnie reguluje to w jaki sposób należy 

zarządzać i organizować publiczny transport zbiorowy. Publiczny transport zbiorowy to są 

te wszystkie przewozy które będą organizowane przez jednostki samorządu terytorialnego 

w Polsce i tylko do tego typu przewozów będą przysługiwały dopłaty albo za stosowanie 

biletów ulgowych ustawowych albo za koszty związane ze świadczeniem tychże usług 

gdyż jeśli są to usługi o charakterze użyteczności publicznej jeśli przykładowo dana linia 

komunikacyjna będzie kursować nie tak jak teraz przez 5 dni w tygodniu tylko przez cały 

tydzień no to siłą rzeczy do tego trzeba będzie dopłacić. W ramach tej ustawy która już 

obowiązuje w zasadzie od 5 lat wyróżniono też pojęcie planów transportowych. Bo żeby 

dany samorząd zaczął organizować publiczny transport zbiorowy musi posiadać określoną 

strategię rozwoju i planowania transportu publicznego. W przypadku gmin, każda gmina 

w Polsce która chce organizować publiczny transport zbiorowy musi opracować taki plan 

jeśli liczy co najmniej 50 tys. mieszkańców natomiast w przypadku Powiatów limit ten 

ustalono na poziomie 80 tys. mieszkańców. Dlaczego Powiat Wałecki zdecydował się 

opracować ten plan? Dlatego że Ministerstwo Rozwoju a teraz Infrastruktury i 

Budownictwa wydało opinie której wynika że aby dana jednostka samorządu 

terytorialnego która liczy mniej niż 80 tys. mieszkańców w przypadku Powiatów zechce 

rozpocząć organizowanie przewozów o charakterze użyteczności publicznej to powinna 

mieć sporządzoną spisaną jasno określoną strategię działania i strategię planu rozpoczęcia 

świadczenia tychże usług. Plany transportowe są precyzyjnie opisane  w ustawie o 

rozporządzeniu szczegółowym  jak one powinny wyglądać więc Powiat wałecki 

zdecydował się tą strategię przygotować w formie planu transportowego podobnie jak 

coraz więcej Powiatów w Polsce, które nie koniecznie liczą co najmniej 80 tys. 

mieszkańców. Kolejnym ważnym powodem jest  to że tylko do tych przewozów które 

będą organizować samorządy i tylko do tych linii autobusowych i busowych na których 

operator będzie miał zawartą umowę z organizatorem będzie można stosować dopłaty w 

tym dopłaty do ulg ustawowych gdyż przewoźnik który sprzedaje bilet ulgowo ustawowy 

np. dla nauczycieli bądź dla uczniów ponosi stratę i ta strata jest pokrywana z budżetu 

państwa, obecnie  te zwroty są przekazywane dla przewoźników którzy są zarejestrowani 

na terenie Powiatu Wałeckiego z Urzędu Marszałkowskiego w Szczecinie natomiast 

zgodnie z zapisami tejże ustawy linie które będą organizowane przez Powiaty będą 

finansowane przez Powiat i ta dopłata do biletu ulgowego będzie przekazywana nie 

bezpośrednio dla przewoźnika z Urzędu Marszałkowskiego tylko bezpośrednio z danego 

Powiatu. Oczywiście ta rekompensata będzie przekazywana z budżetu Państwa z tym że 

najpierw będzie przekazywana do Województwa a następnie do właściwego organizatora  
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     czyli podstawową zmiana na terenie Powiatu wałeckiego będzie to że te firmy które będą 

posiadały zawarte umowy z organizatorem czyli z Powiatem Wałeckim będą 

upoważnione do otrzymywania tychże rekompensat. Firmy które nie wejdą w ten system 

publiczny nie będą musiały sprzedawać tańszych biletów np. dla uczniów którzy często z 

tych rozwiązań korzystają. W planie transportowym jasno określiliśmy w jaki sposób ten 

transport publiczny na terenie Powiatu Wałeckiego będzie planowany w jaki sposób 

będzie on organizowany i też wskazaliśmy zgodnie z wymogami ustawy kierunki rozwoju 

transportu. Dokument składa się z dwóch głównych części pierwsza część jest to część 

diagnostyczna wczoraj dokonaliśmy pogłębionej analizy społeczno – demograficznej 

Powiatu oraz z analizy sytuacji rynkowej usług przewozowych w Powiecie Wałeckim. 

Część druga to te wszystkie rozwiązania planistyczne wskazują w jaki sposób Powiat 

będzie organizował ten rynek przewozów w  transporcie publicznym. Obecnie na terenie 

Powiatu Wałeckiego funkcjonuje aż 413 kursów uruchamianych przez różnych 

przewoźników w dni robocze. Oczywiście w dni kiedy nie pracują szkoły czyli w 

weekendy ta liczba drastycznie spada. Część linii na terenie Powiatu Wałeckiego które 

obecnie funkcjonują, funkcjonują na podstawie zezwoleń które wydaje Starosta Powiatu 

Wałeckiego i tych linii jest ponad 50 i wśród tych linii które kursują wyłącznie wewnątrz 

Powiatu Wałeckiego w typowy dzień nauki szkolnej uruchamianych jest 230 kursów 

natomiast pozostałe typy dni czyli dzień roboczy wakacyjny sobota, niedziela no ta liczba 

drastycznie spada.  

     Kolejny segment przewozów to są te linie na które zezwolenie wydają Marszałkowie 

województwa Wielkopolskiego, bądź województwa zachodniopomorskiego 

oszacowaliśmy też wielkości przewozów pasażerskich  czyli to gdzie się przemieszczają 

mieszkańcy Powiatu Wałeckiego przy podróżach realizowanych wewnątrz Powiatu 

oczywiście większość podróży wewnątrz Powiatowych jest realizowanych do miasta 

Wałcz w szczególności z miasta Mirosławiec oraz z gminy wiejskiej Wałcz. W planie też 

trzeba pokazać jak wynika to z ustawy sta zaludnienia prognozy, zmiany liczby ludności 

trzeba również wskazać generatory ruchu czyli te ośrodki do których mieszkańcy Powiatu 

wykonują swoje podróże typu szkoły, ośrodki zdrowia, zakłady pracy itd. Cześć 

planistyczna która jest bardzo ważna zgodnie z założeniami ustawy o transporcie 

publicznym w transporcie zbiorowym umowy, które Powiat Wałecki będzie zawierać w 

przyszłości na obsługę poszczególnych linii będą mogły obejmować wyłącznie te linie 

które są zapisane w tym planie czyli dokumencie o nazwie Zrównoważony Plan rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego. Sieć komunikacyjna którą 

zaproponowali nasi eksperci składa się aż z 34 linii. W tym 20 linii które będą 

uruchamiane wyłącznie wewnątrz Powiatu Wałeckiego oraz z 14 dodatkowych linii które 

będą mogły być uruchamiane do miejscowości w Powiatach sąsiednich o ile dojdzie do 

zawarcia stosownego porozumienia z Powiatem sąsiednim. Dlaczego do tego dokumentu 

dołożyliśmy linie wybiegające w Powiatach sąsiednich dlatego że Marszałkowie 

województw Wielkopolskiego i Zachodniopomorskiego będą się skupiali w przyszłości 

głównie na finansowaniu i uruchamianiu połączeń kolejowych w transporcie 

wojewódzkim co niestety przełoży się na dość ubogą sieć o charakterze użyteczności 

publicznej w przewozach autobusowych o charakterze wojewódzkim i tych połączeń 

regionalnych planowanych przez Marszałków w Poznaniu jak i również w Szczecinie jest 

dość mało więc chcąc zapewnić ciągłość dostępu do tanich biletów ulgowych przede 

wszystkim dla młodzieży dojeżdżającej do szkół zdecydowaliśmy się dodać do tego 

dokumentu też grupę 14 linii z której też na co dzień korzystają uczniowie dojeżdżając do 

szkół na terenie Powiatu Wałeckiego czy na terenie Powiatów sąsiednich. 
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    Sieć komunikacyjna przewiduje 20 linii wewnątrz Powiatu wałeckiego i 14 linii w 

Powiatach takich jak: Powiat Pilski, Powiat Złotowski, Powiat Drawski, Powiat 

Czarnkowsko- Trzcianecki, Powiat Strzelecko- Drezdenecki.  

      Planowane linie Komunikacyjne: każda linia komunikacyjna planowana przez Powiat 

podobnie jak to ma miejsce obecnie w komunikacji miejskiej w Wałczu będzie posiadać 

swój własny numer który operator powinien właściwie wyeksponować żeby każdy 

wiedział gdzie i dokąd dojeżdża dana linia komunikacyjna. Jest system numeracji 

dwucyfrowej i zawiera się w przedziale od nr 14 do 99 dzięki czemu nie będziemy 

dublować tych numerków które obecnie stosuje ZKM w Wałczu w komunikacji miejskiej. 

Zaplanowane przez nas linie dobiegać będą do wszystkich gmin w Powiecie i w zasadzie 

do większości miejscowości na terenie Powiatu Wałeckiego. I w śród nich możemy 

wyróżnić linie z Wałcza do Człopy, z Wałcza do Tuczna, z Wałcza do Mirosławca, z 

kursami do tej północnej części Mirosławca czyli do Mirosławca Górnego. Z Wałcza do 

Kłosowa, z Wałcza do Złocieńca. Kolejna linia to Wałcz – Jastrowie, Piła – Wałcz, Wałcz 

– Strzelce Krajeńskie, Wałcz – Człopa inną trasa przez Strączno, Rutwicę, Mączno. 

Kolejna linia jest zaplanowana z Wałcza do Kalisza Pomorskiego przez Mirosławiec. 

Mamy kolejną z Wałcza do Pruchnowa. Z Wałcza do Złocieńca tym razem inną trasą 

przez Wierzchowo. Z Trzcianki do Mielęcina jest to jedna z linii peryferyjnych. Okólna 

która obsługiwać będzie Witankowo, Czaple, Dobrzyce i Wałcz Drugi. Wałcz – Piła, 

Czarnków – Wałcz. Wałcz – Człopa przez Bukowo. I wiele innych linii. W dokumencie  

została przedstawiona część graficzna planu czyli przedstawienie mapy jakimi trasami 

będą poruszać się autobusy i busy w charakterze użyteczności publicznej. Została 

zaplanowana obsługa prawie wszystkich miejscowości na terenie Powiatu, te kursy które 

obecnie funkcjonują są w zasadzie przewidziane do dalszej realizacji z tym że już na tych 

innych zasadach. W dokumencie też określony został standard usług publicznych który 

będzie wyższy jeśli pojawi się możliwość przekazywania rekompensaty kosztowej to 

wtedy będzie można poważniej myśleć o autobusach być może o fabrycznie nowych i 

bogato wyposażonych. Natomiast ten minimalny standard będzie przekazywać 

rekompensata za bilety ulgowe obejmować będzie należytą informację pasażerską w 

postaci tablic informacyjnych oraz informacji prezentujących sieć komunikacyjną. Nie 

przewidujemy możliwości umieszczania reklam wielko powierzchniowych na autobusach 

bo to obniża komfort podróży jeśli szyby są zaklejone siatką z reklamami. Mamy też 

przewidziane narzędzia dzięki którym będzie zachowany wysoki standard podróży i te 

autobusy nie będą przepełnione. W dokumencie też przedstawiliśmy docelowy standard 

usług publicznych w zakresie przewozu osób niepełnosprawnych co będzie się oczywiście 

wiązało w przyszłości z koniecznością znalezienia dodatkowych środków na ten cel. 

Dokument też przewiduje w jaki sposób będzie eksponowana informacja pasażerska na 

przystankach oraz węzłach komunikacyjnych jak i również w Internecie. 

     Wybór operatora: są możliwe obecnie 3 tryby wyboru operatora w dokumencie zostały 

wpisane wszystkie te trzy tryby możliwe do zastosowania ze wstępną rekomendacją 

wyboru operatorów w trybie koncesji na usługi w której będzie przewidziana wyłącznie 

rekompensata za utracone przychody w związku z zastosowaniem ustawowych biletów 

ulgowych które są obecnie w zasadzie przez wszystkich przewoźników na terenie Powiatu 

wałeckiego przez wszystkich honorowane. Tryby opcjonalne to będzie : wybór w trybie 

przetargu nieograniczonego bądź bezpośrednie zawarcie umowy jeśli będzie to przewóz o 

nie dużym wymiarze kilometrów w skali roku . Wszystkie tryby są dozwolone zarówno w 

prawodawstwie polskim jak i w prawodawstwie europejskim.” W dalszej części prelegent 

uzupełniał swoją wypowiedź o przykłady zamieszczone w tabelce.  
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            a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

 

 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 20 kwietnia 2016 r. 

po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie Planu zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego na lata 2016-2026 

zaopiniowała niniejszy  projekt pozytywnie 

 

 

           b)  ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w  Wałczu 

 

   Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2016 r. po 

zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie Planu zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego na lata 2016-2026 

zaopiniowała niniejszy projekt  pozytywnie 

 

 

             c) dyskusja 

 

Roman Wiśniewski – Radny Rady Powiatu 

    Stwierdził, -„ Najpierw pozwolę sobie na mały komentarz mam nadzieję że ten komentarz 

po wyjaśnieniach Pana chociaż wątpię będzie nie aktualny ale dla mnie jest to kolejny 

przykład komplikowania prostych rzeczy ja bym wymyśli 10 różnych prostych systemów  

rozwiązania problemu dojazdów wspomagania grup które dojeżdżają niż taki 

skomplikowany. Ale skoro to jest ja mam pytanie pierwsze ile kosztowała strategia i kogo 

kosztowało jeżeli Powiat to czy to zostanie zwrócone bo rozumiem że to jest pomysł 

państwa a nie nasz. Drugie czy kolejne co będzie w tedy jeżeli te trasy które tu są 

postulowane na którąś z tych tras uzasadniona społecznie nie zgłosi się oferent. I jeszcze 

jedno pytanie bo tutaj jak rozumiem są opisane trasy ale nie tylko trasy są istotne bo 

istotna jest również pora w jakiej ten transport będzie realizowany, mówimy tu o 

dojazdach do pracy , do szkoły i tak dalej. Czy to obejmuje bo ja tego nie zauważyłem a 

jeżeli nie to kto będzie ustalał te pory dojazdu”. 

 

    Tomasz Szelukowski przedstawiciel Firmy TRAKO Wierzbicki i Wspólnicy Spółka Jawna 

z Wrocławia 

    Poinformował, -„ Odpowiem na pytania nr 2 i 3. Co będzie jeśli nie zgłosi się oferent ? to 

wtedy rzeczywiście będzie problem trzeba będzie spróbować włączyć w ten proces 

również gminę no bo wiemy doskonale jaka jest sytuacja finansowa Powiatów w Polsce i 

wiemy też że ustawodawca nałożył na Powiaty to dodatkowe zadanie w postaci 

zorganizowania publicznego transportu zbiorowego a w ślad za tym nie poszły żadne 

dodatkowe subwencje z budżetu Państwa. Więc trend jest taki że obecnie Powiaty będą 

próbowały utrzymać to co obecnie jeździ także żeby nie doszło do zamieszania połączeń 

które są obecnie realizowane. Gdyż przez ostatnich kilka lat ten rynek się względnie 

ustabilizował   i zostali już tylko Ci gracze że jeszcze coś tam zarabiają i wożą tych 

pasażerów  w szczególności w dni robocze i młodzież. Jeśli okaże się że do obsługi linii 

nie będzie operatorów no to wtedy jedynym motywatorem do znalezienia firmy która 

chciałaby świadczyć usługi na tej trasie będzie zastosowanie rekompensat kosztowych. 
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    No będzie dobrze zainicjować współpracę z gminami które też mogą dofinansowywać 

Powiatowe przewozy pasażerskie, przekazując pomoc finansową w postaci dotacji 

celowej i to jest jedyne wyjście, które możemy zaproponować obecnie, że nie znajdzie się 

potencjalny operator. No dzisiaj nie możemy jednoznacznie określić co się stanie na 

przestrzeni kilku miesięcy, no bo te procedury nie zostały jeszcze rozpoczęte. Pytał też 

Pan radny w jakich porach będzie realizowany ten transport . Godziny rozkładów jazdy to 

jest element który jest zadaniem obejmującym organizatora  publicznego transportu 

zbiorowego gdyż zadanie to jest jednym z zadań organizacyjnych a zadania organizacyjne 

w Polsce są jak gdyby przełożone na organizatora  publicznego transportu zbiorowego 

więc tutaj decydujący wpływ i decydujący głos będzie miał Powiat Wałecki.” 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zwrócił uwagę, że zastanawiający jest cel tych zmian i włączenia Powiatów do tego 

łańcuszka dotacyjnego i wygląda to tak jak by wszystko zmierzało w kierunku 

przesunięcia obciążenia na Powiaty.  

 

 

 

     Tomasz Szelukowski przedstawiciel Firmy TRAKO Wierzbicki i Wspólnicy Spółka    

Jawna z Wrocławia 

     Poinformował, że –„ musiałaby się zmienić  ustawa o uprawnieniach o przejazdach 

ulgowych w Polsce, bo w tej ustawie jest napisane że te środki na pokrycie strat ze 

sprzedaży biletu ulgowego pokrywane są z budżetu państwa i te wszystkie zmiany 

polegają na stwierdzeniu że każda jednostka samorządu terytorialnego w Polsce jest 

organizatorem publicznego transportu zbiorowego. Oczywiście ten temat nie jest obecnie 

przerabiany w małych gminach bo nie ma linii komunikacyjnych które jeżdżą wewnątrz 

małych gmin wiejskich zawsze są linie które pokonują dłuższe dystanse tak to wszystko 

podzielono, że każda linia która przebiega przez teren co najmniej dwóch województw 

jest linią którą powinien organizować minister właściwy do spraw transportu z tym że to 

są tylko i wyłącznie linie w transporcie kolejowym więc już jest pierwszy problem 

polegający na autobusach które przekraczają granice dwóch powiatów, każda linia która 

przekracza granice dwóch powiatów w Polsce będzie organizowana przez Województwo 

czyli to będą linie o charakterze wojewódzkim. Natomiast każda linia przekroczy granice 

co najmniej dwóch gmin i będzie jeździć wewnątrz granic jednego powiatu będzie już 

linią scedowaną do organizacji przez Powiat, można zawierać porozumienia a więc 

powiaty i województwa mogą się dogadywać ze sobą w takim układzie że powiat z 

powiatem i województwo z województwem i jeszcze w tym wszystkim są gminy bo też w 

myśl tej ustawy organizatorem jest gmina. Bo takie było założenie tej ustawy żeby rynek 

w jakiś sposób uregulować i wskazać podmioty kompetentne i odpowiedzialne. 

Podejrzewam że do tego łańcuszka dorzucono Powiaty gdyż z punktu widzenia Starostwa 

danego Powiatu lepiej jest rozpoznać potrzeby lokalnej społeczności niż zza biurka w 

stolicy województwa. Natomiast do tego mamy ustawę ona została uchwalona 16 grudnia 

2010 roku i w zasadzie kończy się też już ten okres przejściowy w związku z czym dzisiaj 

został państwu przedstawiony projekt dokumentu który jest niezbędny aby móc przejść do 

dalszych działań.”-  
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Bogusława Wojdyła – Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu 

Poinformowała, -„ Firma TRAKO została wybrana w postępowaniu ofertowym, zgłosiły się 

cztery firmy , została firma wybrana. Kwota za wykonanie tego planu to 21 tys. zł. 

Zapłacił za to Powiat i nie było na ten cel żadnych dotacji.”- 

 

Tomasz Szelukowski przedstawiciel Firmy TRAKO Wierzbicki i Wspólnicy Spółka    Jawna 

z Wrocławia 

    Wyjaśnił iż,-„ Każdy Powiat w Polsce jest organizatorem i jeśli podejmie się zadania 

organizacji to dostanie zwroty z Państwa wyłącznie za bilety ulgowe na resztę zadań 

związanych z planowaniem transportu czyli z pracą urzędników którzy będą potrzebni do 

tego żeby trasę zaplanować, żeby sporządzić projekty umów, żeby następnie kontrolować 

operatorów nie będzie już niestety dotacji z budżetu Państwa. Tak jak dzisiaj gmina 

miejska Wałcz też organizuje komunikację miejską i na tych ludzi którzy zajmują się 

planowaniem linii i sprzedażą biletów, rozliczaniem tras itd. też niestety nie ma środków z 

budżetu Państwa, to jest zadanie własne gminy. W przypadku Powiatu organizacja 

publicznego transportu zbiorowego też jest zadaniem własnym Powiatu. I na to nie ma 

subwencji z budżetu Państwa.”- 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Poinformował, iż decyzja nie była łatwa gdyż Powiat wałecki nie przekracza 80 tys. 

mieszkańców, ale należało ten projekt wykonać i firma która przygotowała ten projekt planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego została wybrana. Jest to 

dopiero początek , przed Powiatem są jeszcze negocjacje z Powiatami ościennymi a do końca 

roku należy to wszystko solidnie przygotować aby od 1 stycznia 2017 r. móc  uruchomić te 

środki. 

 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

 Zwrócił uwagę,-„ uzasadnienie podpisane przez Pana Starostę Bogdana Wankiewicza 

ponieważ konieczność opracowania przez nas planu transportowego wynika z ustawy z 

dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie zbiorowym to nie jest rzecz która 

ukazała się teraz i zmusza nas do gwałtownych kroków to jest ustawa która w 2010 roku 

została uchwalona a projekt planu transportowego został opracowany zgodnie z 

rozporządzeniem Ministra Infrastruktury z dnia 25 maja 2011 roku w sprawie 

szczegółowego zakresu planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 

zbiorowego i te akty prawne spowodowały że te prace można było rozpocząć wcześniej i 

one były rozpoczęte że ustawy nakazały już określoną strukturę wprowadzenia transportu 

publicznego więc myśmy się tą ustawą i rozporządzeniem posługiwali natomiast dzisiaj i 

w 2017 roku wchodzi nowa struktura organizacyjna i w ramach tej struktury ale ustalona 

w 2010 i w 2011 roku i w ramach tej struktury organizacyjnej my od 2017 roku od 1 

stycznia przejmujemy dodatkowo pewne zadania.”- 
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Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu   

Zapytał, -„ Rozumiem że dotychczasowi przewoźnicy będą działali według starych zasad 

do końca bieżącego roku. Czy wygasają te dotychczasowe umowy na mocy tej ustawy czy 

trzeba je wypowiadać?   

 

   Tomasz Szelukowski przedstawiciel Firmy TRAKO Wierzbicki i Wspólnicy Spółka    

Jawna z Wrocławia 

Odpowiadając, poinformował –„ Wszystkie zezwolenia które teraz obowiązują mogą być 

wydawane nie dłużej niż do 31 grudnia bieżącego roku. Więc one wygasną już 1 stycznia 

2017 r. i wtedy przewoźnicy świadczący usługi w transporcie osobowym będą mogli 

świadczyć usługi albo w ramach przewozów tych publicznych na mocy zawartych umów 

z właściwymi organizatorami czyli z gminami, powiatami czy z województwem albo na 

własny rachunek prowadząc przewozy komercyjne ale bez możliwości uzyskania 

jakichkolwiek dopłat”. 

 

 

     Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

     Odnosząc się do wypowiedzi radnego Marka Mateli –„ My jako Powiat który nie ma 80 

tys. mieszkańców nie mieliśmy obowiązku i nie byliśmy zobligowani do opracowania 

planu, ale skutkiem nie przygotowania tego dokumentu i nie uchwalenia tej uchwały 

byłoby to że młodzież szkolna i mieszkańcy nie mieliby przejazdów ulgowych czyli my 

zrobiliśmy wszystko żeby utrzymać te przejazdy ulgowe i żeby przewoźnicy mogli 

występować o zwrot tych utraconych dochodów. Nasz wydział będzie się zajmował i już 

się zajmuje , od zeszłego roku już się przygotowujemy, zbieramy dane, przetarg na 

wyłonienie firmy  odpowiedzialna za to jest , Pani zastępca Naczelnika Wydziału.”- 

 

Tomasz Szelukowski przedstawiciel Firmy TRAKO Wierzbicki i Wspólnicy Spółka    

Jawna z Wrocławia 

Poinformował,-„ Nie ma sankcji za nie zorganizowanie transportu publicznego nie wiem 

co się stanie 1 stycznia 2017 roku ale podejrzewam że będą takie białe plamy w Polsce 

gdzie problem się pojawi i tym bardziej cieszę się że większość Powiatów w Polsce ten 

temat realizuje. Czytając obecne przepisy i firma przewozowa nie będzie miała podpisanej 

umowy z organizatorem to nie będzie uprawniona do stosowania tych biletów ulgowych. 

Może być dużo linii na których dopłat już nie będzie. Bo województwo 

Zachodniopomorskie planuje  zorganizować tylko kilkanaście linii autobusowych na całe 

województwo to jest bardzo mało, więc jeśli Powiaty które mają dużo połączeń 

realizowanych w transporcie autobusowym które nie mają rozwiniętej sieci kolejowej jeśli 

nie podejmą takich działań jakie chce podjąć Powiat Wałecki  będą miały duży problem. 

Redagując obowiązujące przepisy stwierdzam że jeśli dana firma nie będzie miała umowy 

z organizatorem to nie będzie mogła uzyskać zwrotów za bilety ulgowe i to jest duży 

problem o którym w ostatnim tygodniu zaczęto mówić w kraju mam nadzieję że to 

zmobilizuje inne jednostki samorządu terytorialnego w Polsce.”- 
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Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

    Wyjaśnił że to przeważyło aby w ten projekt wejść i przyjąć tę uchwałę. Młodzież 

dojeżdżająca do szkoły do Wałcza 30 km, z Mirosławca do Wałcza 30 km. I trudno jest 

wyobrazić sobie jak by młodzież dojeżdżała do szkoły bez dopłat. Wtedy młodzież 

zamiast do Wałcza zacznie dojeżdżać do Kalisza Pomorskiego. A młodzież z Człopy 

zaczynie uczęszczać do szkoły w Trzciance bo ma tam bliżej. A wielkopolska i 

poszczególne powiaty te przewozy będzie miała. Właściwie wszystko się skupia w 

Wałczu, dlatego należało się tego zadania podjąć. 

 

 

Tomasz Szelukowski przedstawiciel Firmy TRAKO Wierzbicki i Wspólnicy Spółka    

Jawna z Wrocławia 

    W odpowiedzi poinformował, że-„ będą dofinansowywane jeśli przygotują strategię, 

dokument z którego będzie wynikało w jaki sposób będą wybierać operatorów i jakie linie 

będą organizować. Powiat który liczy 55 tys. mieszkańców i nie przygotuje żadnego 

dokumentu z którego wynikałoby to gdzie miałyby  jeździć autobusy i w jaki sposób 

będzie wybrany operator będą miały problem bo być może nie dostaną zwrotu z Urzędu 

Marszałkowskiego. Natomiast powiat który sporządzi plan transportowy bo Powiaty które 

liczą mniej niż 80 tys. mieszkańców nie muszą ale mogą sporządzać plany transportowe 

jest napisane w ustawie wprost  że Powiaty które liczą mniej niż 80 tys. mieszkańców 

mogą sporządzić ten plan transportowy . To ma być tak jak napisano w Komunikacie 

Ministerstwa Infrastruktury i Rozwoju gdzie napisano wprost to ma być dokument 

strategiczno określający planowane działania przecież plan transportowy też jest 

dokumentem strategicznym który dokładnie te działania określa. 

 

    Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                                 

głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Planu zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego na lata 2016 – 2026. 

  

 

 

              d)  podjęcie uchwały 

 

    W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 14 głosach za ,  0 

głosach przeciw, 3 głosach wstrzymujących się uchwała w sprawie Planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Wałeckiego na 

lata 2016 – 2026 została podjęta i otrzymała Nr XIV/94/2016 
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Ad. pkt 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na   

2016 rok.   

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 12  do niniejszego protokołu*. 

 

 

 

            a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

 

   Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 20 kwietnia    

2016 r. po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Powiatu Wałeckiego na   2016 rok zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie 

 

 

b) dyskusja 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Poinformował, że –„ Komisja Budżetu wolałaby nie zabierać pieniędzy z dróg rozumiem że 

jest taka sytuacja że zaoszczędzono na inwestycji trochę środków i że te pieniądze są czasowo 

przerzucone na klatkę schodową starego szpitala  i wyrażam nadzieję że jeszcze w tym roku 

wrócą na drogi”.-    

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Zwrócił uwagę, że – „ cieszę się że pan radny Marek Pawłowski tak mocno walczy o te środki 

dla Powiatowego Zarządu Dróg ale chciałbym przekazać informację że Zarząd uzgadnia z 

Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg jakimi środkami w danym roku będzie dysponował 

to nie jest zabranie środków ,gdybyśmy potrafili przewidzieć ile środków należy przeznaczyć 

to takie środki zostałyby przeznaczone, one i tak w jakiejś części wrócą do dyrektora ale 

również zostaną przekazane na inne zadania które będą realizowane w Powiecie. 

 

    Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                                 

głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Wałeckiego na   2016 rok.   

 

 

c) podjęcie uchwały  

 

 

    W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za ,  0 

głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się uchwała w sprawie zmian w budżecie 

Powiatu Wałeckiego na   2016 rok. została przyjęta jednogłośnie i otrzymała Nr 

XIV/95/2016 
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Ad. pkt 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały 

  budżetowej  Powiatu Wałeckiego.   

  

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 13  do niniejszego protokołu*. 

 

 

 

            a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

 

    Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 20 kwietnia 2016 r. 

po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie określenia trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego po wniesieniu poprawki zaopiniowała 

niniejszy projekt pozytywnie. 
 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował,-„ czyli jest wniosek z Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o zmianę, 

najpierw głosujemy wniosek ponieważ jest to tylko opinia. Głosujemy najpierw poprawkę i 

jeśli Pan podtrzymuje zgłoszenie swojego wniosku z komisji to głosujemy Pana wniosek.  

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził że,-„ Jestem troszeczkę zaskoczony bo to nie jest już mój wniosek tylko wniosek 

Komisji myślałem że to będzie dane i przygotowane merytorycznie przez odpowiedni 

Wydział, jeżeli tak się nie stało to ja rozumiem że ten wniosek gdzieś jest zapisany w aktach 

Komisji i on dotyczył tego by wnioski radnych zgłaszane w trakcie prac nad projektem 

zgłaszane w czasie poszczególnych komisji  były rozpatrywane przez Radę Powiatu na sesji 

uchwalającej budżet , by Rada Powiatu odniosła się do każdego wniosku radnego niezależnie 

czy ten wniosek zyskał pozytywną opinię Komisji i Zarządu Powiatu czy też nie by Rada 

decydowała i wyraziła swoje stanowisko w kwestii tego wniosku. Jak to teraz technicznie 

zrobić to szczerze mówiąc nie dokonywałem takich czynności ale proponowałbym żeby zapis 

mówiący że Rada Powiatu rozpatruje wnioski radnych zaopiniowane przez Komisje i Zarząd 

te wnioski do budżetu w trakcie podejmowania uchwały budżetowej czyli ten punkt dopisać 

w załączniku nr 1 do projektu uchwały w punkcie 7.”  

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Stwierdził,-„ Czyli proponuje pan przeniesienie dyskusji nad budżetem oprócz Komisji 

przeniesienie na forum sesji. Jeżeli Komisja podejmuje jakąś swoją opinię i jest tam dyskusja 

prowadzona na temat budżetu w tym momencie wszystkie głosy które tam były inne powinny   

być jeszcze raz przedyskutowane na sesji. 
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O godz.14,25 – wychodzi z obrad radna Izabela Krajnik 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zaproponował,-„ Tak jak Pan teraz dopuścił żeby wniosek Komisji był dyskutowany w czasie 

sesji i jeszcze uwzględniany i głosowany tak też ja proponuję aby wnioski radnych dotyczące 

budżetu były rozpatrywane końcowo przez Radę Powiatu. Żeby Rada Powiatu wiedziała jakie 

poszczególne wnioski radni w czasie posiedzeń Komisji nie na sesji budżetowej tylko 

wcześniej zgłoszone w czasie prac Komisji nad budżetem z opiniami do tych wniosków 

wyrażonymi przez Komisje i przez Zarząd żeby Rada decydowała czy te wnioski należy 

uwzględnić czy nie. Czyli chcę zwiększyć tutaj rolę Rady a także chcę zwiększyć inicjatywę 

Radnych żeby nie myśleli że wniosek który przepadł na Komisji jednym głosem po prostu nie 

był dalej procedowany”-.  

 

0 godz.14,25 – powraca na obrady radna Izabela Krajnik 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Skonkludował, - „Tylko po co nam wtedy będzie Komisja Budżetu skoro wszystko będziemy 

mogli ustalić  na sesji”.- 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził, -„ Ja nie raz się zastanawiam po co nam Komisja Budżetu to fakt, natomiast tu nie 

jest nic nowego tak się dzieje w wielu samorządach to jest po prostu formalność Rada 

decyduje , to nie są wnioski zgłaszane w czasie sesji tak jak w niektórych samorządach się 

dzieje , tylko wnioski już znane i Zarządowi i poszczególnym Komisją ,jeżeli Zarząd wyraża 

negatywną opinię co do tego wniosku i ma większość w Radzie to nie ma się czego obawiać. 

Natomiast uważam że należy każdy wniosek radnego spełniające ten wymóg że nie może być 

wniosek niedorzeczny tylko musi spełniać wymóg taki żeby coś dać to trzeba komuś zabrać 

albo coś zwiększyć i jeżeli będzie pozytywnie udokumentowany i uzyska pozytywne opinie 

to po prostu zostanie przegłosowany. Chciałbym aby wszyscy Radni wiedzieli  jakie pomysły 

poszczególni radni mieli w pracy nad budżetem.” 

 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Poinformował, że –„ Takie procedury były zachowane w pierwszych dwu kadencjach że Rada 

procedowała ten budżet był ustalony tryb i też dopuszczone było że na sesji budżetowej Radni 

mieli prawo zgłaszać, to zostało zmienione w III kadencji i od początku uważaliśmy że to jest 

złe. Chcę powiedzieć że również tak jest w sejmie że posłowie mają prawo tak jest w mieście 

tak jest w innych samorządach. Uważam że nie ma się czego bać po to procedujemy tą 

uchwałę po to o tym mówimy żeby trochę przywrócić normalność która była przez pierwsze 

dwie kadencje. 
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Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Starosta zgłosił stanowisko Zarządu o odrzucenie wniosku radnego i wniósł  autopoprawkę, -

„Wnoszę o odrzucenie wniosku zgłoszonego przez radnego Marka Pawłowskiego.  

Poprawka zakłada, że wnioski zgłoszone przez radnych do przedłożonego przez Zarząd 

Powiatu projektu budżetu, po wyrażeniu opinii przez Komisje Rady i Zarząd Powiatu, 

rozpatrywane są przez Radę Powiatu w czasie sesji na której uchwalany jest budżet. 

Obowiązująca do tej pory uchwała z 2010r. nie przewidywała takiego rozwiązania, że na sesji 

budżetowej głosowane są jakiekolwiek poprawki. Było to rozwiązanie słuszne co najmniej z 

kilku powodów, z których najważniejszy był ten, że zarówno obowiązująca uchwała jak i 

projekt nowej uchwały gwarantują radnym uprawnienie do zgłaszania wniosków 

budżetowych i ich rozpatrzenie na poszczególnych etapach postępowania, czy to przez 

komisje branżowe czy komisję budżetową. 

Patrząc na to z punktu widzenia zarządu powiatu – zarząd zyskuje czas niezbędny na dopięcie 

budżetu i na ponowne rozważenie wniosków budżetowych, które finalnie mogą przybrać 

postać autopoprawki i znaleźć się w budżecie. 

W ocenie zarządu powiatu sesja budżetowa ma służyć wyrażeniu stanowisk, ocen, 

komentarzy    o budżecie, być niejako ukoronowaniem całej  procedury budżetowej. 

Przyjęcie poprawki zgłoszonej przez radnego w praktyce otworzyłoby drogę do ponownej 

analizy budżetu i jego założeń, a w konsekwencji do jego niekontrolowanej zmiany. 

Wcześniejsze opinie komisji branżowych i komisji budżetowej w praktyce nie miałyby 

żadnego znaczenia. 

Na zakończenie przypomnę, że Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej wydaje opinię o 

projekcie uchwały budżetowej w wersji przedłożonej na dzień 15 listopada danego roku. 

Jednocześnie wnoszę autopoprawkę do projektu uchwały – w załączniku nr 1 w poz.5 

powinno być „z uwzględnieniem opinii komisji branżowych” zamiast „merytorycznych”. 

Pozycję wyżej jest taki zwrot. Chodziło o doprecyzowanie, że w procedurze uchwalania 

budżetu nie bierze udziału komisja rewizyjna, której nie można odmówić przymiotu, że nie 

jest komisją merytoryczną”- .      

   

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Odniósł się do –„ Jeszcze jednej kwestii otóż mieliśmy przed sesją Komisję Budżetu, 

zapytałem się na tej Komisji co jest z tym naszym wnioskiem to uzyskałem odpowiedź że 

Zarząd go nie rozpatrywał a Pani go nie ma , okazało się że pani go miała i pani  Panu 

Staroście udostępniła i Pan Starosta zacytował w całości w tej części wypowiedzi treść 

mojego meila jaki do Pani wysłałem dlatego prosiłbym żeby nas tak nie traktować . Druga 

rzecz jeżeli Komisja Budżetu przyjmie czy zaopiniuje pozytywnie  jakiś wniosek to tak nad 

nim zarząd procedurę uruchamia analizuje go i też być może zmienia w formie autopoprawki. 

W moim odczuciu upieranie się przy tym żeby tylko i wyłącznie Rada na sesji grudniowej 

albo styczniowej głosowała za przyjęciem bądź odrzuceniem projektu budżetu bez 

możliwości jego korekty jest w pewnym sensie zamykaniem ust radnym i zniechęcaniem do 

brania udziału w pracy nad budżetem. Dlatego jeszcze raz proszę o uwzględnienie wniosku 

Komisji Budżetu ten wniosek zacytował Pan Starosta w swojej wypowiedzi można ten punkt 

uwzględnić według mnie w punkcie 7 załącznika nr 1 do projektu uchwały”.- 
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Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

W wypowiedzi nawiązał –„ W Radzie Powiatu Wałeckiego jest koalicja Platforma 

Obywatelska i Niezależni, chcę powiedzieć Państwu że posłowie Platformy Obywatelskiej po 

sejmie biegają z konstytucją że jest łamana konstytucja a Wy tutaj zachowujecie się tak samo 

jak się zachowuje PIS w sejmie Rzeczpospolitej. O co tu chodzi ?, chodzi o prostą rzecz 

macie większość przegłosujecie. Ale dajcie możliwość zgłoszenia wniosku również na sesji. 

Może przez ten okres między Komisją a sesją Zarząd rozpatrzy to pozytywnie a jeżeli nie to 

radny ma mieć obowiązek i prawo zgłoszenia swojego wniosku. I korzystając tu przy okazji 

do Pana Radcy Prawnego w ubiegłym tygodniu było głosowanie w sejmie nad wyborem 

kolejnego kandydata do Trybunału Konstytucyjnego posłowie opozycji wyjęli karty nie 

głosowali i nikt nie zarzucił nikomu że byli obecni. A ja przypomnę z tamtego roku nasze 

posiedzenie rady kiedy Pan i Wojewoda byliście na stanowisku że my byliśmy na sali i nie 

głosowaliśmy”.- 

 

 

Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Zgłosił wniosek formalny o ogłoszenie  przerwy w obradach . 

 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wniosku 

radnego Marka Mateli. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 15 głosach za , 1 

głosie przeciw, 1 głosie wstrzymującym się wniosek radnego Marka Mateli został przyjęty. 

 

O godz. 14,35 Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił 10 min przerwy w obradach. 

 

Wznowienie obrad Rady o godz. 14,50 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, - W związku z tym że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

zawnioskowała zmianę pracy nad trybem prac nad projektem uchwały budżetowej stad 

propozycja złożona przez radnego Marka Pawłowskiego musimy przegłosować tryb 

wniesienia poprawek zgodnie z propozycją Pana Radnego. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wniosku 

radnego Marka Pawłowskiego 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 7 głosach za 

wnioskiem , 8 głosach przeciw, 2 głosach wstrzymujących się wniosek radnego Marka 

Pawłowskiego o wniesienie poprawki została odrzucona. 
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Następnie Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej  Powiatu Wałeckiego.   

 

 

                  c) podjęcie uchwały 

 

    W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 9 głosach za , 6 

głosach przeciw, 2 głosach wstrzymujących się uchwała w sprawie określenia trybu prac 

nad projektem uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego została podjęta i otrzymała   NR 

XIV / 96 /2016 

 

 

 

Ad. pkt 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2021. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 14 do niniejszego protokołu*. 

 

            a)   ustne stanowisko Komisji Edukacji  i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

 

     Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2016 r. po    

zapoznaniu się z  projektem uchwały w sprawie Powiatowego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 

lata 2016 – 2021 zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

 

 

 

b)   dyskusja 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Skierował pytanie do Pani Bożeny Terefenko Dyrektora PCPR w Wałczu –„ Na czym polega 

różnica między tym programem a poprzednim, w czym on jest lepszy, jakie daje większe 

możliwości w walce z przemocą?”- 
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Bożena Terefenko – Dyrektor PCPR w Wałczu 

Wyjaśniła że –„ Przemoc to nie jest tylko siniak, podsiniaczone oko, złamana ręka to również 

zaniedbywanie dzieci, pozbawianie ich opieki a przede wszystkim nie zaspakajanie 

podstawowych potrzeb życiowych. W tym roku nasilił się u nas problem matek 

uzależnionych od alkoholu i konieczności zapewnienia tym dzieciom pomocy. Właśnie w tej 

chwili pracownicy odwożą 6 miesięczne dziecko do Środy Wielkopolskiej do Pogotowia  

Rodzinnego jest to w tym roku 4 przypadek dziecka do roku czasu które zabieramy, więc jest 

to ogromny problem . A wracając do programu to właściwie jest to kontynuacja poprzedniego 

programu. Program został opracowany zgodnie z wytycznymi w ustawie ale większy nacisk 

kładziemy przede wszystkim na formę różnego rodzaju szkoleń zarówno dla kadr pomocy 

społecznej z terenu Powiatu jak i dla naszych kadr PCPR -u. Ponieważ w pracy z ludźmi 

występuje tzw. wypalenie zawodowe, psycholodzy ,pracownicy którzy pracują bezpośrednio 

z tymi osobami też w pewnym momencie doznają wypalenia zawodowego więc dzięki temu 

programowi będziemy mogli również uzyskiwać środki finansowe na podnoszenie 

kwalifikacji jak również na prowadzenie grupy wsparcia dla ofiar przemocy i pracy ze 

sprawcami przemocy. W ubiegłym roku 11 sprawców uczestniczyło w takim programie. 

Przede wszystkim ten program skierowany jest do ofiar , które dobrze wiedzą gdzie przyjść 

ponieważ zarówno w ośrodkach pomocy społecznej jak i w szkołach wszędzie wiadomo jest 

gdzie mogą się zgłosić i skorzystać z pomocy. Na przestrzeni lat od kąt powstał pierwszy 

program w 2011 r. oferta skierowana do ofiar przemocy znacznie uległa rozszerzeniu na 

terenie naszego Powiatu osoby te mają większą możliwość większy dostęp do korzystania z 

różnych form to zależy od ich wyboru”.- 

 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził,- „ Od kilku lat powtarzam, że nawet takie sformułowanie nazwa tego programu 

Powiatowy Program przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w 

rodzinie pokazuje nam jak gdyby pewien wzorzec postępowania tzn. że głównym elementem 

przemocy w środowisku jest rodzina i ta rodzina jest szczególnie napiętnowana i tam jest 

próba wyłuskania wszystkich najgorszych zjawisk które w społeczeństwie szerzej gdzieś tam 

się toczą. Nie wnikając w szczegóły tego programu rozumiem że pracownicy pod egidą Pani 

Dyrektor dużo pracy włożyli w to żeby taki program powstał i rzeczywiście pewne elementy 

tego programu mogą pomóc w pomocy tym którzy tej pomocy potrzebują. Natomiast co do 

zasady uważam że jest to  zła definicja złe ujęcie problemu i że ten problem w związku z tym 

że jest źle postawiony będzie narastał i będą narastały zjawiska wokół niego tak jak narasta 

coraz więcej instytucji które tym się zajmuje gdybyśmy przeszli do szczegółów to widać że aż 

takiego aparatu żeby rodzinie pomóc nie potrzeba. W dalszym ciągu mam nadzieję że rodzina 

zostanie potraktowana zupełnie inaczej z należnym jej szacunkiem zupełnie w innym świetle 

postawiona a oczywiście zjawiska negatywne które tam istnieją zostaną objęte pewną pomocą 

rzeczywistą a nie w postaci uchwalonych dziesiątków planów i właściwie tylko ze względu 

na tę  pracę które wykonuje Powiatowe centrum Pomocy Rodzinie nie będę głosował przeciw 

temu programowi ale wstrzymam się od głosu”.- 
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Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                              

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie Powiatowego Programu Przeciwdziałania przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2021. 

 

 

c) podjęcie uchwały  

 

 

     W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 16 głosach za , 0 

głosach przeciw, 1 głosie wstrzymującym się, uchwała w sprawie Powiatowego Programu 

Przeciwdziałania przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2016-2021  została pod i otrzymała NR XIV/ 97 /2016 

 

 

Ad. pkt 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków  

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2016. 

 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 15 do niniejszego protokołu*. 

 

 

                a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu   

                    w  Wałczu 

 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 20 kwietnia 2016 r. 

po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2016 

 zaopiniowała niniejszy projekt  pozytywnie 
 

 

b) dyskusja 

 

   Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                              

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków  

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2016. 
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                c) podjęcie uchwały  

 

     W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za , 0 

głosach przeciw, 0 głosie wstrzymującym się, uchwała w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków  Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

roku 2016  została podjęta jednogłośnie i otrzymała  Nr XIV / 98 /2016 

 

 

 

Ad. pkt 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniająca uchwałę Nr XXXVI/280/2010 Rady 

Powiatu z dnia 21 sierpnia 2010 r. w sprawie zasad przyznawania stypendium dla  

uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat Wałecki.  

 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 16 do niniejszego protokołu*. 

 

           a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

                  w Wałczu, 

 

    Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 20 kwietnia 

2016 r. po zapoznaniu się z projektem uchwały zmieniająca uchwałę  

Nr XXXVI/280/2010  Rady Powiatu z dnia 21 sierpnia 2010 r. w sprawie zasad 

przyznawania stypendium dla uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Wałecki zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie 

 

           b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

w  Wałczu 

 

 

  Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2016 r.  

po    zapoznaniu się z  projektem uchwały zmieniająca uchwałę  

Nr XXXVI/280/2010  Rady Powiatu z dnia 21 sierpnia 2010 r. w sprawie zasad 

przyznawania stypendium dla uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Wałecki zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie 
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c) dyskusja 

 

   Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                              

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie  zmieniającej uchwałę Nr XXXVI/280/2010 Rady 

Powiatu z dnia 21 sierpnia 2010 r. w sprawie zasad przyznawania stypendium dla  

uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat Wałecki.  

 

 

 

                   c) podjęcie uchwały  

 

     W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za , 0 

głosach przeciw, 0 głosie wstrzymującym się, uchwała w sprawie zmieniającej uchwałę Nr 

XXXVI/280/2010 Rady Powiatu z dnia 21 sierpnia 2010 r. w sprawie zasad przyznawania 

stypendium dla  uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Wałecki  została podjęta jednogłośnie i otrzymała  Nr XIV / 99 /2016. 

 

 

Ad. pkt 17 

   Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego będącego własnością Powiatu Wałeckiego, 

stanowiącego Powiatowy Zasób Nieruchomości położonego w Mielęcinie przy ul. 

Szkolnej 1.    

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 17 do niniejszego protokołu*. 

 

 

      a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu 

         w Wałczu 

 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 20 kwietnia 2016r. 

po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego będącego własnością Powiatu 

Wałeckiego, stanowiącego Powiatowy Zasób Nieruchomości położonego w Mielęcinie 

przy ul. Szkolnej 1 zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

 

 

a) dyskusja 

 

 

   Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                              

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży lokalu mieszkalnego będącego własnością Powiatu Wałeckiego, stanowiącego 

Powiatowy Zasób Nieruchomości położonego w Mielęcinie przy ul. Szkolnej 1.    
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                    c) podjęcie uchwały  

 

    W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za , 0 

głosach przeciw, 0 głosach wstrzymującym się, uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego będącego własnością 

Powiatu Wałeckiego, stanowiącego Powiatowy Zasób Nieruchomości położonego w 

Mielęcinie przy ul. Szkolnej 1 została przyjęta jednogłośnie i otrzymała   

      Nr XIV / 100 /2016 

 

 

Ad. pkt 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji podmiotowej Państwowej       

 Wyższej Szkole Zawodowej w Wałczu. 

 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 18  do niniejszego protokołu*. 

 

                a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu   

                    w  Wałczu 

 

 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2016 r.   po 

zapoznaniu się z  projektem uchwały w sprawie udzielenia dotacji podmiotowej 

Państwowej Wyższej Szkole Zawodowej w Wałczu zaopiniowała niniejszy projekt  

pozytywnie  
 

 

 

a) dyskusja 

 

 

    Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                              

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji podmiotowej Państwowej       

 Wyższej Szkole Zawodowej w Wałczu. 
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                      b) podjęcie uchwały  

 

 

 W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za , 0 

głosach przeciw, 0 głosach wstrzymującym się, uchwała w sprawie udzielenia dotacji 

podmiotowej Państwowej Wyższej Szkole Zawodowej w Wałczu została przyjęta jednogłośnie i 

otrzymała Nr XIV / 101 /2016 

  

 

 

Ad. pkt 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia zgody na przystąpienie do 

realizacji projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Zachodniopomorskiego 2014 – 2020, Działanie:7.1 Programy na rzecz integracji osób i 

rodzin zagrożonych ubóstwem i/lub wykluczeniem społecznym 

ukierunkowane na aktywizację społeczno – zawodową wykorzystującą instrumenty 

aktywizacji edukacyjnej, społecznej, zawodowej. 

 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 19 do niniejszego protokołu*. 

 

                   a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

                        w Wałczu 

 

   Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2016 

r. po zapoznaniu się z  projektem uchwały w sprawie udzielenia zgody na 

przystąpienie do realizacji projektu w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014 – 2020, Działanie:7.1 

Programy na rzecz integracji osób i rodzin zagrożonych ubóstwem i/lub 

wykluczeniem społecznym ukierunkowane na aktywizację społeczno – zawodową 

wykorzystującą instrumenty aktywizacji edukacyjnej, społecznej, zawodowej 

zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie 

 

 

b) dyskusja 

 

  Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Zapytał,-„ O jakich ośrodkach o jakiej wielkości mówimy i czy mamy już taką wiedzę.”- 
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Bożena Terefenko – Dyrektor PCPR w Wałczu 

     Poinformowała iż- „Konkurs przez WUP został ogłoszony 18 kwietnia, więc w  tej chwili 

jesteśmy w trakcie pisania projektu, sesje odbywają się co dwa miesiące dlatego 

wystąpiliśmy wcześniej, planujemy 20 naszych wychowanków którzy ukończyli 18 rok 

życia i kontynuują naukę w systemie zaocznym i dla 20 osób niepełnosprawnych, myślę 

że będzie to kwota około półtora miliona zł. Dlaczego w tej chwili piszemy ten projekt 

ponieważ  WUP ogłosił projekt systemowy który dotąd realizowaliśmy wspólnie z 

Gminami Powiatu wałeckiego niestety z terenu województwa zachodniopomorskiego trzy 

Powiaty nie przystąpiły został on anulowany i 18 kwietnia został ogłoszony tylko dla 

Ośrodków Pomocy Społecznej i dla PCPR-ów ten konkurs, na dzień dzisiejszy nie znam 

pełnej kwoty udział nasz własny to będzie przede wszystkim wykorzystanie sali narad 

oraz praca pracowników , po prostu na ten okres zostaną im poszerzone zakresy 

czynności”. 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

  Dopytał- „ Ponieważ w projekcie uchwały zaznaczone są skala udziału własnego i skala 

dofinansowania w ramach projektu wymagane jest wniesienie wkładu własnego wkład 

własny do projektu  wnoszony będzie nie mniejszej niż 15% wydatków kwalifikowalnych 

projektu ale to oznacza że może być znacznie wyższy niż 15 % maksymalny zaś poziom 

% dofinansowania Unii wydatków kwalifikowalnych w ramach tego działania wynosi 

85% maksymalny czyli ten  też oznacza że może być znacznie niższy może się okazać że 

środków własnych będziemy potrzebowali 50 % i zakładając poziom finansowania tego 

projektu jeżeli będzie plus, minus półtora miliona to byśmy musieli z budżetu Powiatu w 

różnej formie wydać około 750 tys. czy jesteśmy na taki wydatek przygotowani.”- 

 

 

Bożena Terefenko – Dyrektor PCPR w Wałczu 

    W odpowiedzi poinformowała, - „ Dlatego bierzemy wychowanków i kwoty które im 

wypłacamy na usamodzielnienie to jest kwota rzędu 10 tys. na wychowanka i jest brana 

jako udział własny a dla osób niepełnosprawnych udział w turnusach rehabilitacyjnych 

jest też dofinansowanie z PEFRON-u jest również udziałem własnym.” 

 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                              

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia zgody na przystąpienie do 

realizacji projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Zachodniopomorskiego 2014 – 2020, Działanie:7.1 Programy na rzecz integracji osób i 

rodzin zagrożonych ubóstwem i/lub wykluczeniem społecznym 

ukierunkowane na aktywizację społeczno – zawodową wykorzystującą instrumenty 

aktywizacji edukacyjnej, społecznej, zawodowej. 
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c) podjęcie uchwały  

 

 

    W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za , 0 

głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się, uchwała w sprawie udzielenia zgody na 

przystąpienie do realizacji projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Zachodniopomorskiego 2014 – 2020, Działanie:7.1 Programy na rzecz 

integracji osób i rodzin zagrożonych ubóstwem i/lub wykluczeniem społecznym 

ukierunkowane na aktywizację społeczno – zawodową wykorzystującą instrumenty 

aktywizacji edukacyjnej, społecznej, zawodowej została przyjęta jednogłośnie i otrzymała  

Nr XIV / 102 /2016 

 

Ad. pkt 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji  

Edukacji i Spraw Społecznych Rady powiatu w Wałczu. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XIV  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 19 do niniejszego protokołu*. 

 

                   a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

                        w Wałczu 

 

     Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2016 r. po 

zapoznaniu się z  projektem uchwały sprawie  zmian w składzie osobowym Komisji 

Edukacji i Spraw Społecznych Rady powiatu w Wałczu zaopiniowała niniejszy 

pozytywnie 
       

b) dyskusja 

 

           Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod                         

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji  

          Edukacji i Spraw Społecznych Rady powiatu w Wałczu. 

 

 

                    c) podjęcie uchwały  

 

          W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za , 

0 głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się, uchwała w sprawie zmian w składzie 

osobowym Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady powiatu w Wałczu została przyjęta 

jednogłośnie i otrzymała Nr XIV / 103 /2016 
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Ad. pkt 21 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych    

wniosków i zapytań 

 

 W materiałach sesyjnych otrzymaliście Państwo Radni pismo Stowarzyszenia Osób 

Poszkodowanych przez Spółki Grupy Volkswagen AG z dnia 1 kwietnia 2016 r. zawierające 

wniosek o podniesienie na najbliższej sesji Rady Powiatu okoliczności przedstawionych w 

piśmie dotyczących tzw. afery Volkswagena.  

W sprawie chodzi o zwiększoną emisję spalin ponad dopuszczalne normy. Autor pisma stoi 

na stanowisku, że pojazdy wyposażone w silnik wysokoprężny emitujący zwiększoną emisję 

spalin nie powinny zostać dopuszczone do ruchu i przejść badań technicznych w stacjach 

kontroli pojazdów. 

Kwestie poruszone w piśmie, zarówno rejestracja pojazdów jak również nadzór nad 

stacjami kontroli pojazdów należą do kompetencji starosty. Rada Powiatu jako organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego nie jest uprawniona do podejmowania w tym 

zakresie żadnych działań. 

Sprawa był już zresztą rozpatrywana przez Starostę Wałeckiego w ramach petycji 

złożonej przez Jacka Świecę działającego w imieniu Kancelarii Prawnej, podpisanego 

również pod pismem z dnia 1 kwietnia jako prezes zarządu stowarzyszenia.  

Odpowiedź na petycję znajduje się w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce 

Petycje. Wynika z niej, że sprawa pozostaje w gestii odpowiedniej władzy homologacyjnej - 

w Polsce jest nią Dyrektor Transportowego Dozoru Technicznego, a ponadto do 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Wałczu nie wpłynęła żadna skarga bądź 

interwencja na działalność którejkolwiek ze Spółek Grupy Volkswagen, jak i z firm 

zajmujących się sprzedażą dystrybuowanych aut tejże Grupy. 

 

   

 W materiałach na sesję załączono również 

odpowiedź na wniosek radnego Marka Mateli o umożliwienie zapoznania się z audytem 

„Racjonalizacja wydatków oświatowych w Powiecie Wałeckim – celowość oszczędność 

gospodarowania środkami finansowymi poprzez placówki oświatowe.”  Radny Marek Matela 

otrzymał audyt na piśmie. Audyt również został zamieszczony na forum dla radnych. 
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Ad. pkt 22  

Interpelacje oraz zapytania radnych 

 

Roman Wiśniewski – Radny Rady Powiatu 

Radny zgłosił następujące interpelacje ,-„ Proszę Pana Starostę o podjęcie działać 

zmierzających do utrzymania w Wałczu stacji krwiodawstwa. O potrzebie istnienia takiej 

stacji chyba nikogo poza kierowniczką stacji Wojskowego Centrum Krwiodawstwa i 

Krwiolecznictwa SP ZOZ w Szczecinie nie trzeba przekonywać 

Powołując się na artykuł w jednym z lokalnych wydawnictw chciałbym w imieniu 

mieszkańców Powiatu Wałeckiego wyrazić słowa oburzenia wypowiedzią Pani Bogumiły 

Puto p.o. kierownika stacji Wojskowego Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa SP ZOZ 

w Szczecinie cyt. „Wałcz jest daleko, to 150 km w jedną stronę. To kosztowne i uciążliwe” 

Chciałbym się zapytać Pani Kierownik czy licząc koszty policzyła ewentualny koszt zakupu 

brakującej krwi oraz koszty nieudzielenia niezbędnej pomocy pacjentom? Mówię o kosztach 

finansowych. Bo koszty społeczne są niepoliczalne. Bardzo bym prosił Panią kierownik o 

przekazanie radnym takiej „analizy kosztów”.  Co zaś do uciążliwości chciałbym zapytać czy 

Pani kierownik zastanawiała się nad „uciążliwością” braku krwi dla pacjentów. Wydaje mi 

się, że używanie takich określeń jest co najmniej nieprzemyślane. 

Chciałbym prosić Pana Starostę o podjęcie kroków zmierzających do wydania informatora o 

funkcjonujących w Wałczu organizacjach pozarządowych. Moim zdaniem w takim 

wydawnictwie powinny się znaleźć podstawowe informacje o organizacji i celach, jakie 

realizuje. Takie wydawnictwo pomogłoby mieszkańcom Powiatu Wałeckiego o oferty tych 

organizacji. Z doświadczenia wiem, że mieszkańcy poszukują pomocy i nie wiedzą gdzie ją 

znaleźć z drugiej strony są organizacje, które taką pomoc oferują. Poza tym taki informator 

umożliwiłby większą aktywność mieszkańcom, którzy mogliby się włączyć w działalność 

organizacji już istniejących. Proszę również o przeprowadzenie szerokich konsultacji w tej 

sprawie po to m.in. żeby uwzględnić uwagi organizacji co do sposobu tworzenia informatora 

oraz po to żeby nie pominąć organizacji zarejestrowanych poza systemem prowadzonym 

przez samorząd. 

Zwracam się do Pana Wojewody i innych urzędników administracji państwowej i 

samorządowej z prośbą o nieużywanie sygnałów alarmowych do innych celów niż są do tego 

przeznaczone. Używanie ich np. dla uczczenia różnych rocznic czy uroczystości może 

spowodować to, że mieszkańcy zamiast odpowiednio zareagować na sygnały alarmowe, które 

zwykle świadczą o niebezpieczeństwie zamiast reagować na niebezpieczeństwo będą „czcić i 

świętować. 

Chciałbym również zaapelować w kontekście ostatniej kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu do władz centralnych i samorządowych o to żeby uaktualnili systemy 

ostrzegania obywateli wobec aktualnych niebezpieczeństw wynikających m. in. z nasilającego 

się terroryzmu nie tylko związanego z islamem. Mam nadzieję, że problem ten nas nigdy nie 

dotknie, ale chciałbym wiedzieć, że władze publiczne zrobiły wszystko, co jest możliwe żeby  
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społeczeństwo Powiatu Wałeckiego nie ucierpiało z tego powodu lub szkody były 

maksymalnie ograniczone. 

Z kontroli przeprowadzonej wynika, że wydział i służby realizują swoje zadania 

prawidłowo. Nie jestem jednak przekonany, że te zadania uwzględniają współczesnych 

wyzwań. W szczególności nie odnoszą się do współdziałania służb z obywatelami. Nie są 

również upowszechnione podstawowe sygnały informujące obywateli o konkretnych 

niebezpieczeństwach. Według mojej wiedzy również szkoły nie są przygotowane na 

zdarzenia typu terrorystycznego. 

 

O godz.15,15 wychodzi radny Janusz Różański 

 

Informuję, że mimo upływu czterech miesięcy nie dostałem odpowiedzi na moją 

interpelację dotyczącą skrzyżowania ul. Bankowej z ul. Gen. L. Okulickiego i 

Kościuszkowców. Jestem zdziwiony tym, że podjęcie decyzji o opóźnieniu o kilka sekund 

załączenia jednej sekwencji sygnalizacji drogowej może zabierać tak dużo czasu. Jeżeli 

odpowiednie instytucje mają problem ze zrozumieniem sposobu na upłynnienie ruchu na tym 

skrzyżowaniu deklarują spotkanie z przedstawicielami tych instytucji właśnie na tym 

skrzyżowaniu i objaśnienie im tego problemu. 

Co do odpowiedzi Pana Dyrektora 107 Szpitala Wojskowego w Wałczu to chciałbym 

w imieniu mieszkańców przekazać Panu Dyrektorowi, że odebrali Oni tę odpowiedź cyt. jako 

„bezczelną i arogancką” Na spotkaniu podczas dyżuru radnego Rady Powiatu poprosili mnie 

o zadanie następujących pytać.  

Co Pan dyrektor rozumie poprzez stwierdzenie „mają możliwość wjechania na teren 

szpitala” skoro szlaban jest zamknięty? Mieszkańcy chcieliby wiedzieć.  

Jakie procedury są stosowane przy weryfikowaniu uprawnienia pacjentów do wjazdu 

na teren szpitala?  

Kto i na jakiej podstawie podejmuje decyzję o podniesieniu szlabanu, czyli 

umożliwieniu wjazdu na teren szpitala?  

Czy jest to obsługa szlabanu? Jeżeli tak to, na jakiej podstawie?  

Czy obsługa szlabanu sama weryfikuje stan zdrowia pacjenta żeby podjąć tak ważną dla tych 

pacjentów (często mających poważne problemy z poruszaniem się) decyzję? 

Czy umożliwienie wjazdu na teren szpitala może odbywa się to zasadzie „proszalnej”, 

która może upokarzać ludzi chorych lub ich bliskich? 

Co do zagrożenia stworzeniem chaosu przez wjeżdżających na teren szpitala to jestem 

pewien, że kompetencje pracowników zarządzających szpitalem pozwolą na takie 

zorganizowanie ruchu żeby uniknąć tego typu problemów. Myślę, że wprowadzenie 

odpowiednich zasad ruchu i ich egzekwowania pozwoli uchronić pacjentów przed 

zakłóceniem ich spokoju. Jeżeli nie to z chęcią służę pomocą.”- 
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O godz. 15,20 wychodzi radna Danuta Kęsek 

 

 

Jan Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu 

Poruszył również kwestię, - „ Padło retoryczne pytanie czy młodzież szkolna umie się 

zachować w sytuacjach zagrożeń terrorystycznych , wiem że policja zorganizowała taką akcję 

wśród Dyrektorów szkół i poinformowała takie osoby które będą informować uczniów w 

szkołach popartą również dobrą prezentacją w tym kierunku również zostały podjęte 

działania.”- 

 

Po wyczerpaniu wszystkich interpelacji oraz zapytań radnych Przewodniczący Rady przeszedł 

do kolejnego punktu w porządku obrad sesji.  

 

 

 

Ad. pkt 23 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zwrócił uwagę na stosowanie podpisu przez Przewodniczącego Rady Powiatu pod 

życzeniami świątecznymi dla mieszkańców Powiatu. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w innych sprawach Przewodniczący Rady Powiatu 

przeszedł do następnego punktu obrad. 

 

 

 

 

Ad. pkt 24 

Zakończenie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 15,3
0 

zamknął obrady XIV  Sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji 

 

*  -  Załączniki do  wglądu w Wydziale Organizacyjno-Prawnym Starostwa Powiatowego  

w Wałczu  
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Na tym protokół zakończono.      

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor ds. obsługi                                                     Przewodniczący Rady Powiatu 

    Rady Powiatu  

 

  Małgorzata Tyras                       Bogdan Białas 


